
Protokół Nr 3/15 

 

z 4-go posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo odbytej w dniu  

15 czerwca 2015 r. w sali narad  w Urzędzie Gminy Grabowo. 

 

 

Początek posiedzenia - godzina 11.00, zakończenie - godzina 12.30. 

 

Posiedzenie prowadził Przewodniczący Komisji - p. Marek Zielonka, protokołowała p. Anna 

Świrydowicz. 

 

Członkowie Komisji obecni na posiedzeniu: 

1) Marek Zielonka, 

2) Banachowski Robert, 

3) Brzózka Henryk,  

4) Milewska Jadwiga 

5) Rydzewski Ryszard, 

6) Szwedo Ewa 

7) Skrodzki Michał  

8) Wiszowaty Marek 

 (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu). 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:  

1. Przewodnicząca Rady Gminy – p. Mirosława Pogorzelska  

2. Wiceprzewodniczący Rady Gminy - p. Janusz Wiśniewski 

3. Wójt Gminy –p. Andrzej Piętka,  

4. Zastępca Wójta Gminy – p. Marek Cwalina, 

5. Skarbnik Gminy – p. Edyta Mosakowska,  

6. Kierownik OPS – p. Zofia Sowul 

7. Podinspektor  ds. oświaty – p. Izabela Konopka 

8. Podinspektor ds. zagospodarowania przestrzennego – p. Mariusz Andrzejczyk 

9. Podinspektor ds. gospodarki wodno-ściekowej - p. Konrad Wysk. 

 

Porządek dzienny posiedzenia : 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku dziennego. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

3. Zaopiniowanie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  

Gminy Grabowo za 2014 rok. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

a) przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia 

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

b)  wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości będących własnością Gminy Grabowo, 

c) ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za kształcenie  nauczycieli pobierane 

przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane na 2015 rok, 

d) regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Grabowo, 

e) zmiany Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla Gminy Grabowo na lata 

2013 – 2023, 

f) przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Grabowo na lata 2015-2020, 

g) w sprawie zmian w budżecie gminy Grabowo na 2015 r. 



5. Wolne wnioski.  

6. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Przebieg posiedzenia : 

 

Ad. 1)  4-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy Grabowo otworzył p. 

Marek Zielonka - Przewodniczący Komisji, który powitał zebranych i stwierdził prawomocność 

obrad. 

 

Przedstawił członkom Komisji proponowany porządek dzienny posiedzenia.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych wniosków do porządku dziennego posiedzenia Komisji i 

przyjęli go jednogłośnie. 

 

Ad.2) Protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji Gospodarczej i Finansów został przyjęty w 

zapisanym brzmieniu jednogłośnie. 

 

Na stan 8 członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło 8 osób. W głosowaniu jawnym wszyscy 

członkowie Komisji głosowali za przyjęciem protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

 

Ad. 3) Skarbnik Gminy - p. Edyta Mosakowska zapoznała zebranych ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu gminy oraz omówiła sprawozdanie finansowe za 2014 r. Przedstawiła 

pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku dotyczącą przedłożonych 

sprawozdań za 2014 rok. Poinformowała również o stanie mienia komunalnego gminy Grabowo wg 

stanu na 31 grudnia 2014 r. 

 

Głos zabrał Wójt Gminy p. Andrzej Piętka informując członków Komisji, że funkcję wójta objął 9 

grudnia 2014 r., stąd prezentowane sprawozdania za 2014 rok dotyczą wykonania budżetu przez 

poprzedniego  wójta.  Jednak dla zachowania ciągłości funkcjonowania Gminy musi być 

zachowana ustalona prawem procedura, nawet przy zmianie osobowej na stanowisku wójta. 

 

P. Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz 

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2014 rok oraz poinformowała, że Komisja Rewizyjna 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdania za 2014 rok i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie Wójtowi 

absolutorium (projekt uchwały stanowi załącznik Nr 2 do protokołu). 

 

Komisja nie wniosła żadnych uwag do przedłożonych sprawozdań. 

 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu  za 2014 rok (Opinia nr 3/15/15 stanowi załącznik nr 

3 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4a) Projekt uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków przedstawił Podinspektor 

p. Konrad Wysk informując, że taka uchwała może być podjęta tylko jednorazowo (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag merytorycznych do projektu uchwały. 



 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania 

dotychczasowych taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

(Opinia nr 3/16/15 stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4b)  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości będących 

własnością Gminy Grabowo przedstawił i omówił Podinspektor p. Mariusz Andrzejczyk (projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu). 

Członkowie Komisji zapoznali się z mapkami poglądowymi działek przewidzianych do zbycia. 

Wójt wyjaśnił, że podjęto decyzję iż sukcesywnie będą przeznaczane do sprzedaży nieruchomości 

gruntowe stanowiące własność Gminy, część z nich musi być przekształcona z użytków kopalnych 

na inne i wówczas będą mogły być przeznaczone do zbycia. Ponadto, przed zbyciem nieruchomości 

będą organizowane zebrania wiejskie, na których społeczeństwo podejmie uchwałę w sprawie 

wyrażenia lub niewyrażenia zgody na sprzedaż danych nieruchomości. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag merytorycznych do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

będących własnością Gminy Grabowo (Opinia nr 3/17/15 stanowi załącznik nr 7 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym na obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4c)  Projekt uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych kwot dofinansowania opłat za 

kształcenie  nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz 

specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane na 2015 rok przedstawiła 

Podinspektor - p. Izabela Konopka. (projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu). 

 

Podinspektor poinformowała, że wcześniej podjęta uchwała, rozstrzygnięciem nadzorczym 

Wojewody Podlaskiego, została uchylona w całości, stąd też przygotowano projekt uchwały 

uwzględniający wszystkie wskazania rozstrzygnięcia nadzorczego. Ponadto, uchwała została 

pozytywnie zaopiniowana przez ZNP. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli innych uwag merytorycznych. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnych kwot 

dofinansowania opłat za kształcenie  nauczycieli pobierane przez szkoły wyższe i zakłady 

kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia, na które dofinansowanie jest 

przyznawane na 2015 rok (Opinia nr 3/18/15 stanowi załącznik nr 9 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 7 

członków Komisji a 1 członek Komisji głosował przeciw. Głosów wstrzymujących się od 

głosowania nie było. 

 



Ad. 4d)  Projekt uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Grabowo przedstawiła Podinspektor - p. Izabela Konopka. 

(projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu). 

 

Radny, p. Marek Zielonka stwierdził, że regulamin wynagradzania nauczycieli powinien być 

rozpatrywany przez Komisję wraz z udziałem dyrektorów szkół i przedstawicielami związków 

zawodowych. Komisja powinna wysłuchać stanowisk dyrektorów oraz opinii związków. Ponadto, 

zasugerował, że dodatek motywacyjny dyrektorom powinien być obniżony i zastąpiony wyższym 

dodatkiem funkcyjnym. Podniósł również wątpliwości zasadę przysługującego dodatku za 

wychowawstwo /przedziały widełkowe uczniów i kwoty dodatku/. 

 

W związku z powyższymi wątpliwościami zgłosił wniosek o ponowne skierowanie projektu 

uchwały do rozpatrzenia przez Komisję przy udziale dyrektorów szkół i przedstawicieli związków 

zawodowych. Członkowie Komisji zaaprobowali sugestię Przewodniczącego. 

 

Przewodniczący Komisji poddał projekt opinii z wnioskiem pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię w sprawie projektu uchwały w sprawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez Gminę Grabowo (Opinia nr 3/19/15 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4e) Projekt uchwały w sprawie zmiany Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych dla 

Gminy Grabowo na lata 2013 – 2023 omówiła p. Zofia Sowul – Kierownik OPS w Grabowie 

informując, iż zmiana dotyczy wprowadzenia załącznika Nr 1 - Realizacja Strategii na lata 2015-

2023. Wcześniejszy był przyjęty na lata 2013-2014 (projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do 

protokołu). 

 

Żadnych uwag merytorycznych członkowie Komisji nie wnieśli. 

Opinia projektu uchwały została poddana pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie zmiany Strategii Rozwiązywania 

Problemów Społecznych dla Gminy Grabowo na lata 2013 – 2023 (Opinia nr 3/20/15 stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 4f) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Grabowo na lata 

2015-2020 przedstawił Wójt Gminy – p. Andrzej Piętka (projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 

do protokołu). 

 

Poinformował, że dla prawidłowego funkcjonowania Gminy, podejmowania istotnych decyzji 

inwestycyjnych i możliwości ubiegania się o środki z funduszy europejskich warunkiem 

koniecznym jest posiadanie planu rozwoju lokalnego. Opracowanie planu na lata 2015-2020 

zlecono odpowiedniej firmie. Planowane na najbliższe lata inwestycje zostały ujęte chronologicznie 

w omawianym planie. Gmina będzie mogła się ubiegać o dofinansowanie ze środków unijnych, np. 

na termoizolację szkoły. 

 



Uwag merytorycznych do projektu członkowie Komisji nie wnieśli. 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie przyjęcia Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 

Grabowo na lata 2015-2020 (Opinia nr 3/21/15 stanowi załącznik nr 15 do protokołu). 

 

Spośród obecnych na posiedzeniu 8 członków Komisji, w głosowaniu jawnym, za przyjęciem 

projektu opinii głosowało 8 członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i 

wstrzymujących się od głosowania. 

 

Ad. 4g) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 2015 rok przedstawiła p. 

Skarbnik Gminy omawiając w szczegółach załącznik nr 3 do uchwały dotyczący zwiększenia 

dochodów i wydatków (projekt uchwały stanowi załącznik nr 16 do protokołu). 

 

Wyjaśniła obecnym, iż np. środki finansowe na remont automatyki na oczyszczalni, ze względu na 

jego złożoność przeniesiono z wydatków bieżących na inwestycyjne, 10 tys. złotych zaplanowano 

przekazać Komendzie Powiatowej Policji w Kolnie na dofinansowanie zakupu samochodu 

terenowego. Ponadto,  wszelkie zmiany w budżecie wynikają z zawartych umów, porozumień i 

innych bieżących zdarzeń. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili merytorycznych uwag do projektu uchwały. 

 

Przewodniczący Komisji poddał opinię projektu uchwały pod głosowanie. 

 

Komisja przyjęła opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Grabowo na 

2015 rok (Opinia nr 3/22/15 stanowi załącznik nr 17 do protokołu). 

 

W głosowaniu jawnym spośród obecnych 8 członków, za przyjęciem projektu opinii głosowało 8 

członków Komisji. Nie było członków Komisji głosujących przeciw i wstrzymujących się od 

głosowania. 

 

Ad. 5)  W tym punkcie członkowie Komisji nie zgłosili żadnych wniosków. 

 

Ad. 6)  Po wyczerpaniu porządku dziennego Przewodniczący Komisji p. Marek Zielonka 

podziękował  obecnym i zamknął 4-te posiedzenie Komisji Gospodarczej i Finansów Rady Gminy 

Grabowo. 

 

 

  Protokołowała:             Przewodniczący Komisji 

Anna Świrydowicz 

          Marek Zielonka 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


